

က ညီ ပိတ် မှန် က ရာ

က ညီ ပိတ် မှန် က ရာ တာ် က စီၣ် လာ ဟီၣ် ခိၣ် ဇီ ဘၣ် တာ် မၤ ပ တုၣ် ကွံၣ် သွံၣ် ထံး မှန် ခွါ တာ် သူ တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး ထီ ဒါ ပိတ် မှန် မှာ် နံၤ လီၤ

တ နံၤ အံၤ, ၂၅ သီ လာ နိၣ် ၄ ဘၣ် ၂၀၁၃ မှာ် ဟီၣ် ခိၣ် ဇီ ဘၣ် တာ် မၤ ပ တုၣ် ကွံၣ် သွံၣ် ထံး မှန် ခွါ တာ် သူ တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး ထီ ဒါ ပိတ် မှန် မှာ် နံၤ န့ၣ် လီၤ. လာ တာ် န့ၣ် အ ယိ က ညီ ပိတ် မှန် က ရာ စး ထီၣ် မၤ ဝဲ ၁၆ သီ တာ် ဟူး တာ် ဂဲၤ ခဲၣ် ဖု တာ် ကိး သ တြီ နိ သး တာ် မၤ လီၤ မာ် ကွံၣ် သွံၣ် ထံး မှန် ခွါ တာ် သူ တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး ထီ ဒါ ပိတ် မှန် အ ဂ့ၢ် န့ၣ် လီၤ. တာ် ဟ့ၣ် တာ် သ့ၣ် ညါ နာ် ပာ် တာ် ဟူး တာ် ဂဲၤ ခဲၣ် ဖု အံၤ ဘၣ် တာ် စး ထီၣ် မၤ အီၤ လာ က ညီ ဘၣ် ကိ ဘၣ် ခဲ နဲ က ဝီ (၇) ဘၣ် ဇီး ကိာ် ရှၢ် (၅) ဘၣ် လာ က ညီ ကိာ် ဝဲၣ် အ ပူၤ န့ၣ် လီၤ. ပုၤ လာ အ ဟဲ ပၣ် ယုာ် တ ဖၣ် က ဇီး န့ၢ် ဘၣ် တာ် သ့ၣ် ညါ နာ် ပာ် ဘၣ် ယး တာ် ဇီ သ ဒါ ဇီး ပ တုၣ် ကွံၣ် တာ် သူ တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး ထီ ဒါ ပိတ် မှန် အ ဂ့ၢ်, ပၣ် ယုာ် လာ တာ် ပြာ တာ် က တိၤ သ တူၢ် က လာ် ဇီး တာ် က တိၤ ဂ့ၢ် လိာ် တ ဖၣ် န့ၣ် လီၤ. တာ် ပၣ် ယုာ် မၤ သ ကိး တာ် လာ ပုၤ တ ဝါ တာ် ဟူး တာ် ဂဲၤ တ ဖၣ် အ ပူၤ အံၤ အ တာ် ပ ညိၣ် မှာ် နိ သိး တာ် က က တိၤ န့ၢ် ခဲး တာ် လာ တာ် ဇီ သ ဒါ ပိတ် မှန် တ ဖၣ် အ ဂီၢ် န့ၣ် လီၤ.

တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး ဇီး ကျိၤ ကျဲ လာ တာ် ဇီး န့ၢ် ဘၣ် သဲ စး တာ် တီ တာ် တြီၢ် စ့ၤ ကိာ် ဖိ အံၤ မှာ် ဆဲး လဲၤ ဇး အ သး န့ၣ် က ညီ ပိတ် မှန် ဇီး ပိတ်မှန် တ ဖၣ် လာ တာ် လီၢ် ကိး ပူၤ ဇး က ဘၣ် ကွံၢ် ဆၢၣ် ဝဲၣ် ဇီး တာ် ကိ တာ် ခဲ နး နး ကျိၤ ကျဲ န့ၣ် လီၤ. တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး ထီ ဒါ ပိတ် မှန် န့ၣ် နး စ့ၤ လီၤ ပ ဝဲ ကိး ဂၤ ဇး ပ ဂံၢ် ပ ဘါ ဇီး တာ် အံၤ လိာ် ဘၣ် ဝဲ န့ၣ် လာ ပ ဝဲ ကိး ဂၤ ဇး ပ က ဘၣ် မၤ သ ကိး နိ သိး တာ် သူ တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး က ပ တုၣ် ကွံၣ် အ သး အ ဂီၢ် န့ၣ် လီၤ. ပ က ဘၣ် သိၣ် လိ က့ၤ ပ ဖိ ပ လံၤ တ ဖၣ် လာ အ က ဘၣ် သ့ ရှ ပိတ် မှန် ပိတ် မၤ တ ဖၣ် လာ တာ် ဟ် ကဲ အ ပူၤ နိ သိး က မၤ ပ တုၣ် တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး အ တာ် လဲၤ တ ရံး လာ ပိတ် မှန် တ ဖၣ် ဘၣ် တူၢ် ဝဲ ကိး နံၤ ဇး န့ၣ် လီၤ.

“ န မှာ် ထံၣ် ဘၣ် ပုၤ တ ဂၤ ဂၤ သူ တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး ထီ ဒါ ပိတ် မှန် န့ၣ် န က ဘၣ် ပ တုၣ် အ ဝဲ သ့ၣ် တ ဘျီ ယီ လီၤ. တာ် တ ပ တုၣ် တာ် သူ တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး ဘၣ် န့ၣ် ကဲ ထီၣ် က့ၤ ပုၤ ကိး ဂၤ ဇး အ တာ် က မၣ် သ့ ဝဲ န့ၣ် လီၤ. ပုၤ လာ အ တူၢ် ဘၣ် တာ် စု ဆူၣ် ခိၣ် တ ကး န့ၣ် ယု ထံၣ် န့ၢ် တာ် မၤ စၢၤ လာ က ညီ ပိတ် မှန် က ရာ အ အိၣ် သ့ န့ၣ် လီၤ. ပုၤ တူၢ် ဘၣ် တာ် မှာ် အိၣ် လာ ဘၣ် ကိ ဘၣ် ခဲ နဲ က ဝီ ပူၤ န့ၣ် အ ဝဲ သ့ၣ် လဲၤ ဆူ က ညီ ပိတ် မှန် က ရာ အ ဟံၣ် အိၣ် က နု နိ သိး က အိၣ် ဘၣ် လာ တာ် လီၢ် လာ အ ပူၤ အ ဖျဲး ဇီး ဇီး န့ၢ် ဘၣ် တာ် ဆိၣ် ထွဲ မၤ စၢၤ တာ် ဖိ တာ် လံၤ တ နီၤ လာ အ လိာ် ဇီး တာ် ဟ့ၣ် ဆူၣ် ထီၣ် သး ဂံၢ် ဘါ န့ၣ် လီၤ. ပုၤ တူၢ် ဘၣ် တာ် မှာ် အိၣ် လာ က ညီ ကိာ် ဝဲၣ် အ ပူၤ တ ခီ အ ဝဲ သ့ၣ် ဇီး န့ၢ် ဘၣ် တာ် မၤ စၢၤ လာ က ညီ ပိတ် မှန် က ရာ ခိၣ် နာ် အ အိၣ် လာ အ ဝဲ သ့ၣ် အ ကိာ် ရှၢ် မ့ တ မှာ် အ ကိာ် ဆၣ် အ ပူၤ သ့ ဝဲ န့ၣ် လီၤ. ” နီၢ် က ညီ ဖိ, က ညီ ပိတ် မှန် က ရာ နဲၣ် ရွဲၣ်

လာ ဘၣ် ကိ ဘၣ် ခဲ နဲ က ဝီ တ ဖၣ် ဇီး ဟီၣ် က ဝီ တ နီၤ လာ က ညီ ကိာ် ဝဲၣ် အ ပူၤ အိၣ် ဇီး စံၣ် ညိၣ် ပီ တ့ အ ကျိၤ အ ကျဲ ဘၣ် ဆၣ် ပိတ် မှန် တ ဖၣ် လာ အ အိၣ် လာ ဘၣ် ကိ ဘၣ် ခဲ နဲ က ဝီ ပူၤ ဇီး က ညီ ကိာ် ဝဲၣ် အ ပူၤ တ ဖၣ် တ ဇီး န့ၢ် ဘၣ် ဝဲ သဲ စး တာ် တီ တာ် တြီၢ် ဘၣ်. သဲ စး တာ် တီ တာ် တြီၢ် အ ကျဲ သ နူ လာ တာ် ဟ် လီၤ အီၤ တ ဖၣ် အံၤ တာ် တ လူၤ ပိတ် မၤ ထွဲ အီၤ, တာ် တ သူ အီၤ လာ ကျဲ တ ဝံ ယီ

လၢ တၢ် လီၤ ကိး တီၤ နဲး, ဒီး တၢ် တ မၤ ကဲ ထီၣ် လိာ် ထီၣ် အီၤ တူၤ လီၤ တီၤ လီၤ ဘၣ်. ပ ထံၣ် ဘၣ် က ဒီး လၢ သဲ စး တၢ် တီ တၢ် တြၢ် အ ကျဲ သ နူ န့ၣ် တၢ် တ လူၤ ထွဲ ဒီး သူ အီၤ လၢ ပိာ် မုၢ် လၢ ဘၣ် ကီ ဘၣ် ခဲ နဲ က ဝီၤ ပူၤ အ ဂီၢ် အ ခါ ဖဲ လါ ဖဲး ပ ထွဲ ဘၣ် ၂၀၁၃ နံၣ် တၢ် ထံၣ် န့ၢ် ပိာ် မုၢ် အ သံ တ ဂၤ အ စိၣ် ဖဲ မဲာ် လး နဲ က ဝီၤ အ ချၢ န့ၣ် လီၤ. စံၣ် ညီၣ် ပီ တုဲ အ ကျဲ သ နူ အံၤ တ မၤ စၢၤ ပှၢ တူၢ် ဘၣ် တၢ် ဒီး အ ဟံၣ် ဖိ ဖိ လၢ က ဒီး န့ၢ် ဘၣ် သဲ စး တၢ် တီ တၢ် တြၢ် အ ဂီၢ် ဘၣ်.

က ညီၣ် ပိာ် မုၢ် က ရၢ ကိး သ တြီ ဆူ ပှၢ တ ဝါ ခဲ လၢာ် အ အိၣ် ပၣ် ယုာ် ဒီး ထံ ဂုၤ ကီၢ် ဂၤ တၢ် က ရၢ က ရီ တ ဖၣ်, ပှၢ ဟ့ၣ် တၢ် ဆိၣ် ထွဲ မၤ စၢၤ တၢ် တ ဖၣ်, ဒီး ကီၢ် ကိၣ် တဲာ် ဒီး ကီၢ် ပ ယီၤ ထံ ကီၢ် ပ ဒိၣ် တ ဖၣ် လၢ က ဟံာ် ဖိၣ် မၤ သ ကိး နဲ သိး တၢ် က မၤ ပ တုာ် တၢ် သူ တၢ် စု ဆူၣ် ဒိၣ် တ ကး ထီ ဒါ ပိာ် မုၢ် ဒီး မၤ ဂုၤ ထီၣ် က့ၤ သဲ စး လၢ အ တီ အ တြၢ် အ ကျဲ လၢ ပိာ် မုၢ် လၢ အ အိၣ် လၢ ဘၣ် ကီ ဘၣ် ခဲ နဲ က ဝီၤ ပူၤ ဒီး က ညီၣ် ကီၢ် ဖဲာ် အ ပူၤ တ ဖၣ် က ဒီး န့ၢ် ဘၣ် အ ဂီၢ် န့ၣ် လီၤ.

လၢ က သ့ၣ် ညါ အါ ထီၣ် တၢ် ဂ့ၢ် တၢ် ကျိၤ အ ဂီၢ် ဆဲး ကျိး ဘၣ် (တၢ် ဖံး တၢ် မၤ အ ဆၢ က တီၢ်) -
နီၢ် စံ ယိၣ် ဖိ, နဲၣ် ရဲၣ် သ ယဲၤ (၂) (လၢ က ညီၣ် ကျိၣ် ဒီး အဲ က လံး ကျိၣ် အ ဂီၢ်) လီ တဲ စိ နီၣ် ဂံာ်
- ၆၆ ၅၃၆၈၁၀၈၄
နီၢ် မူ လၢ ဖိ, က ညီၣ် ပိာ် မုၢ် က ရၢ ဟံၣ် အိၣ် က နု တၢ် တိာ် ကျဲၤ မူ ဒါ ဒိၣ် (လၢ ပ ယီၤ ကျိၣ် အ ဂီၢ်)
လီ တဲ စိ နီၣ် ဂံာ် - ၆၆ ၀၈၅၂၆၈၇၅၄၂